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Beslutande 

Monica Pettersson (M), ordf. 

Fredrik Sneibjerg (L), 1 v. ordf. 

Mikael Lindström (S), 2 v. ordf. 

Allan Sooman (L) 

Jan Dolk (KD) 

Lars Alenfalk (C) 

Sandro Wennberg (S) 

Karin Aaseby (S) 

Karolina Krystek (S) 

Filip Joelsson (MP) 

Thorulf Empfevik (SD) 

 

Tjänstgörande ersättare 

Thomas Jonsson (M) 

Camilla Lien (M) 

Ersättare 

Lars Öhrman (L) 

Ulf Falkenberg (L) 

Anders Josephsson (KD) 

Christina Svenby (C) 

Magnus Danielsson (S) 

Linda Nygren (S) 

Lars Bryntesson (S) 

Mats Skoglund (V) 

Hanna Thorell (MP) 

Christer Löfving (SD) 

 

Övriga deltagare 

Per Fogelström 

Annica Lempke 

Hans Ivarsson 

Fredrik Nornvall 

Moa Öhman 

Frida Nilsson 
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§ 236 

Diarienr: 2016KS/0670 

 

Detaljbudget 2017 för kommunstyrelsen och 
kommunfullmäktige m fl 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Detaljbudgeten för kommunstyrelsen och kommunfullmäktige m.fl. för 2017 antas. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Detaljbudgeten för kommunstyrelsen och kommunfullmäktige m.fl. utgår från den rambudget 

som fullmäktige fastställt. Kommunstyrelsens rambudget uppgår till drygt 173 mnkr medan 

ramen för kommunfullmäktige m.fl. uppgår till cirka 7 mnkr. 

 

Detaljbudgeten omfattar bland annat den ekonomiska planeringen samt den övergripande 

verksamhetsplaneringen för 2017.  

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse 2016-10-31 

 
Yrkanden 

Filip Joelsson (MP) yrkar att kommunstyrelsen beslutar: 

 

1) Kommundirektören får i uppdrag att utvärdera brister och möjliga förbättringar av 

kommunens färskvattenförsörjning. 

2) Kommundirektören får i uppdrag att ta fram förslag till tydliga placeringsdirektiv som 

utesluter investeringar i verksamheter med stor miljö- och klimatpåverkan samt oe-

tiska placeringar. 

3) Kommundirektören får i uppdrag att väsentligt minska de kommunala verksamheter-

nas klimatpåverkan genom att… 

...sänka elförbrukningen med 10%, 

...ta fram ekonomiska styrmedel för att minska koldioxidutsläpp från egna transporter, 

...klimatkompensera kommunorganisationens nettoutsläpp av växthusgaser, 

...tillse att de kommunala bolagen miljöcertifieras, 

Därutöver uppdras kommundirektören ta fram en detaljerad handlingsplan som visar 

hur Energi- och klimatpolicyn ska efterlevas. Uppdragets kostnader täcks inom ram. 

4) Kommundirektören får i uppdrag att förhandla fram ett stadsmiljöavtal för att förbättra 

framkomligheten för kollektivtrafiken i kommunen. 

5) Att uppdra till KSPU att skyndsamt behandla områdesbestämmelser för bevarande-

värda kulturmiljöer som tagits fram av samhällsplaneringskontoret och varit på samråd 

senast mars 2017. 
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6) Att kommundirektören får i uppdrag att i enlighet med den antagna Grönstrukturpla-

nen för Gustavsberg utarbeta ett förslag till leddokument för hur grönska hanteras och 

skyddas i stadsbyggandet som ska användas i genomförande och byggskede. 

7) Kommundirektören får i uppdrag att anmäla kommunen till Kemikalieinspektionens 

kommunnätverk Giftfri vardag för utbyte och samverkan om kemikaliefrågor. 

8) Att kommunledningskontoret kompletterar kommunens årliga uppföljningsarbete med 

ett socialt bokslut som komplement till det ekonomiska bokslutet och miljöbokslutet. 

Socialt bokslut införs från och med 2017. 

9) Kommundirektören får i uppdrag att förbereda projekteringen av ytterligare ett särskilt 

boende. 

10) Kommundirektören får i uppdrag att i samarbete med närliggande kommuner ta fram 

förslag på ett integrationsprojekt för nyanlända ungdomar. 

 

Fredrik Sneibjerg (L) yrkar bifall till det utsända förslaget och avslag på Joelssons yrkande. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt det utsända förslaget och finner att 

kommunstyrelsen beslutar enligt förslaget. 

 

Ordföranden frågar om Joelssons yrkande bifalles eller avslås och finner att det avslås. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande reservation: 

 

”Socialdemokraterna i Värmdö reserverar sig mot beslutet då vi hade ett eget budgetförslag. 

Vi kan inte acceptera en skattesänkarbudget där kommunens kärnverksamheter lämnas under-

finansierade. I vår budget hade vi tydliga prioriteringar för kommunstyrelsen med fokus på 

fler bostäder. Vår budget hade bland annat möjliggjort satsningar som: 

 

- Markköp för fler nya bostäder och arbetsplatser 

- Fördubbling av utbyggnaden av kommunalt vatten och avlopp, vilket möjliggör för 

fler permanentboende. 

- Förverkliga ambitionen med Ekobackens företagsområde med klimatinriktad företag-

samhet, visningspark samt återvinningscentral med återbruk. 

- Förebyggande insatser i samverkan med det civila samhället och arbete med den så 

- kallade överenskommelsen 

- Klimatsatsning” 

 

Filip Joelsson (MP) lämnar följande reservation: 

 

”Miljöpartiet reserverar sig mot beslutet då vi lagt en annan budget för Kommunstyrelsen. Till 

detta möte lämnade vi dessutom ett flertal kostnadsfria yrkanden med fokus på miljömässig 

och social hållbarhet som avslogs av Alliansen. Det är beklagligt att Alliansen inte har en 

högre ambition i sitt arbete med att göra Värmdö till en hållbar kommun!” 
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Ej tjänstgörande ersättaren Mats Skoglund (V) lämnar följande ersättaryttrande: 

 

”Vänsterpartiet har ett eget förslag till budget för 2017. I förslaget ökas bl. a anslagen för ar-

betsmiljöarbetet samtidigt sparar vi i den centrala administrationen.” 

 
Sändlista 

Sektor ekonomi 

 

_______ 
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§ 237 

Diarienr: 2016KS/0001 

 

Uppdaterad tabell till pengbilaga i budgeten för 2017 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

Tabell i pengbilaga, budget 2017, avseende pedagogisk omsorg ersätts med ny korrekt tabell. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Pengbilagan till 2017 års budget innehöll ett felaktigt ersättningsbelopp vad gäller enskilda 

anordnare, barn 25 timmar. Det felaktiga beslutet föreslås rättas till. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse 2016-11-09 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

Det antecknas till protokollet att S-gruppen och Filip Joelsson (MP) inte deltar i kommunsty-

relsens beslut. 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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§ 238 

Diarienr: 2016KS/0623 

 

Konkurrensplan för kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Konkurrensplan för kommunstyrelsen 2017 antas. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Samtliga nämnder ska årligen redovisas en plan för vilka nya områden som ska kunna kon-

kurrensprövas. 

 

Delar av kommunstyrelsens ansvarsområde är inte möjliga att konkurrensutsätta då de avser 

myndighetsutövning. Även verksamheter av strategisk betydelse bör kvarstå i kommunal regi, 

såsom ekonomisk förvaltning, strategisk personalpolitik och utveckling av den kommunala 

demokratin. Konkurrensplanen för kommunstyrelsen identifierar vissa uppdrag inom kom-

munstyrelsens ansvar för den kommunala förvaltningsorganisationen som är möjliga att kon-

kurrenspröva. Dessa omfattar exempelvis IT och telefoni. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse 2016-10-19 

 
Sändlista 

Sektor ekonomi 

 

_______ 
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§ 239 

Diarienr: 15KS/380 

 

Rese- och transportpolicy 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

1. Rese- och transportpolicyn antas. 

2. Bilpolicy, riktlinjer för resor i tjänsten samt regler för Värmdö kommuns tjänstebilar 

upphävs. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

En ny rese- och transportpolicy föreslås för alla typer av resor företagna i tjänsten och som 

betalas av kommunen. Policyn gäller vid inköp, användning och avyttring av tjänstefordon 

samt omfattar förmånsbilar till vissa anställda inom Värmdö kommun. Policyn ska gälla för 

samtliga anställda och förtroendevalda. I samband med antagande av ny policy föreslås att 

äldre regelverk upphävs. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse 2016-10-27 

 
Yrkanden 

Mikael Lindström (S) och Filip Joelsson (MP) yrkar: 

1) Alkolås obligatoriskt även på förmånsbil. 

2) Redovisning av anställdas tjänstekörning för 2015 och 2016 redovisas på kommunsty-

relsen i januari 2017. 

3) Bruttolöneavdrag för förmånsbilar ska motsvara leasingkostnad. 

 

Fredrik Sneibjerg (L) och Camilla Lien (M) yrkar bifall till det utsända förslaget och avslag 

på yrkandena från Lindström och Joelsson. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt det utsända förslaget eller enligt 

Lindströms och Joelssons yrkande, p. 1 och 3 och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt 

det utsända förslaget. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 

”Den som biträder det utsända förslaget röstar ja, den som biträder yrkandet från Lindström 

och Joelsson röstar nej.” 

 

Följande röstar ja: 
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Thomas Jonsson (M), Camilla Lien (M), Allan Sooman (L), Fredrik Sneibjerg (L), Jan Dolk 

(KD), Lars Alenfalk (C), Monica Pettersson (M). 

 

Följande röstar nej: 

 

Sandro Wennberg (S), Karin Aaseby (S), Mikael Lindström (S), Karolina Krystek (S), Filip 

Joelsson (MP). 

 

Följande avstår från att rösta: 

 

Thorulf Empfevik (SD). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med sju ja-röster mot fem nej-röster enligt det utsända förslaget. 

En ledamot avstår från att rösta. 

 

Ordföranden frågar om Lindströms och Joelssons yrkande, p. 2, bifalles eller avslås och finner 

att det avslås. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 

”Den som avslår yrkandet röstar ja, den som biträder yrandet röstar nej.” 

 

Följande röstar ja: 

 

Thomas Jonsson (M), Camilla Lien (M), Allan Sooman (L), Fredrik Sneibjerg (L), Jan Dolk 

(KD), Lars Alenfalk (C), Monica Pettersson (M). 

 

Följande röstar nej: 

 

Sandro Wennberg (S), Karin Aaseby (S), Mikael Lindström (S), Karolina Krystek (S), Filip 

Joelsson (MP). 

 

Följande avstår från att rösta: 

 

Thorulf Empfevik (SD). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med sju ja-röster mot fem nej-röster att avslå yrkandet. En ledamot 

avstår från att rösta. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande reservation: 

 

”Socialdemokraterna reserverar sig mot beslutet. 
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Den moderatstyrda majoriteten ville tyvärr inte gå med på de justeringar vi föreslog. Vi menar 

att det är en självklarhet för en modern arbetsgivare att se till att alla bilar som kommunen 

ansvarar för ska ha alkolås. Det är en fråga om trygghet, arbetsmiljö och hälsa. Det skickar en 

väldigt konstig signal om vissa personalgrupper ska köra bilar med alkolås, men höga chefer 

(de enda med förmånsbil) inte ska göra det. 

 

Den andra stora invändningen är att policyn för förmånsbilar inte innehåller tillräckliga kon-

troll- och uppföljningsmoment eller tydliga åtgärder och ansvar om kriterierna inte uppfylls. 

Till exempel är det högst oklart hur man följer upp att förmånsbilarna rullar minst 100 mil per 

år vid minst 10 tillfällen i tjänst, som är Skatteverkets krav för att kommunen ska får göra 

avdrag för halva momsen vid billeasing. Om de anställda inte kör tillräckligt långt i tjänsten 

har kommunen inte rätt att göra momsavdrag. 

 

Det är för billigt att ha förmånsbil för de anställda när de endast får bruttolöneavdrag motsva-

rande förmånsvärdet, som är långt under verkliga kostnader, för bilarna. För att skapa större 

kostnadsneutralitet och hushålla bättre med våra skattemedel, borde bruttolöneavdraget mot-

svara kommunens faktiska leasingkostnad för bilen. 

 

Vi ställer oss också generellt frågande till att regelverket för förmånsbilarnas användning är så 

oreglerat. Det sägs till exempel ingenting om bilarna får användas av familjemedlemmar, per-

soner under 25 år, vid utlandsresor, osv. Det sägs som konsekvens ingenting om vad som 

händer om inte reglerna efterlevs. 

 

Det är vidare högst tveksamt om det beslutade schablonavdraget för tankning av el vid kom-

munens laddstolpar är förenligt med gällande skattelagstiftning. Om arbetsgivaren bekostar 

drivmedel för privatkörning uppkommer en skattepliktig förmån utöver själva bilförmånsvär-

det. Underlaget för beräkning av arbetsgivaravgifter är marknadsvärdet, det vill säga normalt 

arbetsgivarens faktiska kostnad för drivmedlet inklusive moms. Enligt Skatteverket är el som 

laddas vid arbetsgivares laddare vid arbetsplatsen att betrakta som förmån av fritt drivmedel. 

Värderingen av förmån av fritt drivmedel i form av el får göras utifrån dels uppskattad åtgång 

av el per mil, dels marknadsvärdet för elen (t.ex. priset per kilowattimme). Det är uppgifter 

som arbetsgivaren behöver ta fram för varje bil. Om det gäller förmånsbil beräknas förmånen 

till belopp motsvarande marknadsvärdet multiplicerat med 1,2. Schablonavdrag är enligt Skat-

teverket inte tillåtet. Utgångspunkten är att den anställde ska beskattas för allt drivmedel som 

förbrukats för förmånsbilens totala körsträcka under beskattningsåret och att arbetsgivaren 

dessutom ska betala arbetsgivaravgifter på samma underlag. Om den anställde använt bilen 

för tjänsteresor och på ett godtagbart sätt kan dokumentera dessa ska endast förbrukningen för 

resterande körning (privatkörningen) beskattas. En noggrant förd körjournal är enligt Skatte-

verket det bästa sättet att visa omfattningen av tjänsteresorna. I Värmdö kommuns rese- och 

transportpolicys regelverket för förmånsbilar finns inga sådana krav.” 

 

Filip Joelsson (MP) lämnar följande reservation: 

 

”Sedan förra behandlingen av Rese- och Transportpolicy har avsnittet som reglerar förmåns-

bilar tillkommit. Eftersom kommunen redan använder bilar som förmån för höga chefer, så är 
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det bra att det regleras. Däremot är det problematiskt att löneavdraget för förmånsbilar inte 

motsvarar kommunens faktiska kostnader för desamma, detta innebär att höga chefer i prakti-

ken får en högre ersättning än vad som faktiskt redovisas för kommunens medborgare.” 

 

Ej tjänstgörande ersättaren Mats Skoglund antecknar till protokollet att han skulle ha biträtt 

yrkandet från socialdemokraterna om han varit beslutande vid dagens sammanträde. 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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§ 240 

Diarienr: 2016KS/0466 

 

Revidering av ägarpolicy och ägarpolicy för KIVAB, GBAB, VBAB 
och VHAB 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

1. Reviderad ägarpolicy för de kommunala bolagen fastställs. 

2. Revidering av ägardirektiv för Kommunhuset i Värmdö AB fastställs. 

3. Ombudet vid bolagsstämman för Kommunhuset i Värmdö AB får i uppdrag att på 

nästkommande stämma fastställa reviderad ägarpolicy för de kommunala bolagen och 

ägardirektiv för Kommunhuset i Värmdö AB 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Styrelsen för Kommunhuset i Värmdö AB (KIVAB) har föreslagit att kommunfullmäktige 

fastställer revideringar i ägarpolicy för de kommunala bolagen och ägardirektiv för KIVAB. I 

de föreslagna revideringarna ges koncernmoderbolaget KIVAB i uppdrag att lämna ägardirek-

tiv till i koncernen ingående bolag. Revideringarna överensstämmer med bolagets ändamål 

och bedöms effektivisera styrningen av koncernen. 

 

Ärendet återremitterades av kommunfullmäktige den 26 oktober 2016 för att omformulera 

ägarpolicyn så att samtliga ägardirektiv kan beslutas av kommunfullmäktige, samt att inte 

bara styrelsens utan också VD:s lön och eventuella förmåner ska redovisas i bolagens årsre-

dovisningar (minoritetsåterremiss). 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse 2016-11-03 

 
Yrkanden 

Filip Joelsson (MP) och Mikael Lindström (S) yrkar avslag på förslaget. 

 

Thorulf Empfevik (SD) och Fredrik Sneibjerg (L) yrkar bifall. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om förslaget bifalles eller avslås och finner att det bifalles. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 

”Den som biträder förslaget röstar ja, den som avslår förslaget röstar nej.” 

 

Följande röstar ja: 
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Thomas Jonsson (M), Camilla Lien (M), Allan Sooman (L), Fredrik Sneibjerg (L), Jan Dolk 

(KD), Lars Alenfalk (C), Thorulf Empfevik (SD), Monica Pettersson (M). 

 

Följande röstar nej: 

 

Sandro Wennberg (S), Karin Aaseby (S), Mikael Lindström (S), Karolina Krystek (S), Filip 

Joelsson (MP). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med åtta ja-röster mot fem nej-röster att bifalla förslaget. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande reservation: 

 

”Vi är glada över att delar av de förslag som fördes fram i återremissen nu tagits tillvara. I 

återremissen krävde vi två saker. Att styrelsens och VDs lön redovisas i årsredovisningen 

samt att ägardirektiv till samtliga bolag beslutas av kommunfullmäktige. Detta var för att sä-

kerställa den demokratiska processen och transparensen i bolagen.  

 

Till viss del har våra krav tillmötesgått. Styrelsens ersättning kommer att finnas med i fram-

tida årsredovisningar. Däremot står vi fast vid vår linje om att ägardirektiven till samtliga bo-

lag bör beslutas av kommunfullmäktige. Att göra annorlunda undergräver i vår mening den 

demokratiska processen varför vi reserverar oss mot förslaget till beslut.” 

 

Filip Joelsson (MP) lämnar följande reservation: 

 

”Sedan förra behandlingen av Ägarpolicy har ett avsnitt om redovisningen av arvoden i samt-

liga bolag i kommunens årsredovisning tillkommit - detta var en av de två ändringar som vi 

efterfrågade. Den andra ändringen var att kommunfullmäktige ska fatta beslut om samtliga 

kommunala bolags bolagsordningar. Vi menar att det är grundläggande kommunaldemokrati 

att de folkvalda ska ha sista ordet i hur de kommunala tillgångarna hanteras, och eftersom vi 

inte fick stöd för denna synpunkt så kan vi inte göra annat än att avslå det liggande förslaget.” 

 

Ej tjänstgörande ersättaren Mats Skoglund antecknar till protokollet att han skulle ha biträtt 

Joelssons och Lindströms yrkande om han varit beslutande vid dagens sammanträde. 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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§ 241 

Diarienr: 2016KS/0350 

 

Ersättningar till styrelser i Värmdö kommuns bolag 
 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

1. Revideringar i Bestämmelser om ersättning mm till förtroendevalda och politiska 

sekreterare i Värmdö kommun 2015-2018 antas för att också omfatta kommunens 

styrelseledamöter i delägda bolag.  

2. Kommunfullmäktige instruerar sitt ombud på bolagsstämman för Kommunhuset i 

Värmdö AB (KIVAB) om följande: 

a. Arvoden för KIVAB:s styrelseledamöter fastställs i enlighet med vad som 

anges i Bestämmelser om ersättning mm till förtroendevalda och politiska 

sekreterare i Värmdö kommun 2015-2018 (KF 2014-06-18 § 85). 

b. Styrelseledamöter i KIVAB ersätts med ytterligare 4,5 procent på utbetalat 

arvode som kompensation för utebliven pensionsrätt i enlighet med reviderade 

Bestämmelser om ersättning mm till förtroendevalda och politiska sekreterare 

i Värmdö kommun 2015-2018. 

c. Beslutet gäller retroaktivt från 1 januari 2016. 

3. Kommunfullmäktige föreslår att KIVAB instruerar sina ombud på dotterbolagens 

bolagsstämmor (både hel- och delägda) om följande: 

a. Arvoden för dotterbolagens styrelseledamöter fastställs enlighet med vad som 

anges i Bestämmelser om ersättning mm till förtroendevalda och politiska 

sekreterare i Värmdö kommun 2015-2018 (KF 2014-06-18 § 85).  

b. Styrelseledamöter i dotterbolagen ersätts med ytterligare 4,5 procent som 

kompensation för utebliven pensionsrätt i enlighet med reviderade 

Bestämmelser om ersättning mm till förtroendevalda och politiska sekreterare 

i Värmdö kommun 2015-2018. 

c. Beslutet gäller retroaktivt från 1 januari 2016 och avser endast ledamöter 

utsedda av Värmdö kommunfullmäktige. Vad avser Värmdö Bostäder AB 

gäller beslutet retroaktivt fr.o.m. den 1 december 2015.  

 
Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige har som ägare av bolagen möjlighet att bestämma styrelseledamöternas 

ersättningar genom att utfärda en ombudsinstruktion till bolagens årsstämmor. Det är dock 

moderbolaget KIVAB som har i uppdrag att utöva ägarstyrning i dotterbolagen och som har 

bäst kunskap och insyn i bolagens verksamheter. Därför bör kommunfullmäktige instruera sitt 

ombud på KIVAB:s bolagsstämma om ersättningarna för KIVAB:s ledamöter och KIVAB i 

sin tur instruera ombuden på dotterbolagens stämmor.  
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Eftersom styrelseledamöter i de kommunala bolagen i Värmdö kommun inte har rätt till pens-

ion för sin tjänstgöring bör till arvodet läggas 4,5 procent, dvs. samma kompensation som vid 

förlorad arbetsinkomst.  

För att omfatta styrelseledamöter i kommunens delägda bolag föreslås Bestämmelser om er-

sättning mm till förtroendevalda och politiska sekreterare i Värmdö kommun 2015-2018 revi-

deras enligt förslag. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse 2016-11-09 

 
Yrkanden 

 Fredrik Sneibjerg (L) yrkar bifall till det utsända förslaget. 

 

Thorulf Empfevik (SD) yrkar avslag. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om förslaget bifalles eller avslås och finner att det bifalles. 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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§ 242 

Diarienr: 2016KS/0553 

 

Handlingsplan och riktlinjer för ungdomsdialog 
  
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

1. Rapporten om ungas möjlighet till delaktighet och inflytande i Värmdö kommun god-

känns. 

 
Kommunstyrelsens beslut 
 

2. Handlingsplan Dialog – Ung i Värmdö 2017 – 2018 fastställs. 

3. Riktlinjer för ungdomsdialog – Ung i Värmdö antas. 

4. Riktlinjer för Ungdomsdialog i Värmdö upphävs. 
 

Beslutsnivå 

p. 1 kommunfullmäktige 

p. 2 – 4 kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsen har fått i uppdrag att utreda och utveckla formerna för medborgardialog 

med unga. En genomlysning av tidigare och pågående arbete med ungas ökade delaktighet 

och inflytande i Värmdö kommun har genomförts och resultatet presenteras i en rapport. För-

slag till en handlingsplan för dialog med unga med aktiviteter och metoder som ska genomfö-

ras 2017/2018 har arbetats fram. Befintliga riktlinjer för ungdomsdialog föreslås upphävas 

och ersättas av riktlinjer för dialog – Ung i Värmdö. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse 2016-10-10 

 
Yrkanden 

Karin Aaseby (S) och Filip Joelsson (MP) yrkar bifall till det utsända förslaget med följande 

tillägg: 

1) Att förvaltningen ges i uppdrag att utarbeta strategier och metoder för att inkludera 

gymnasieeleverna i medborgardialogen med unga. 

2) Att komplettera både riktlinjer och handlingsplan med metoder för implementering av 

barnkonventionen. 

 

Fredrik Sneibjerg (L) och Thorulf Empfevik (SD) yrkar bifall till det utsända förslaget och 

avslag på yrkandena från Aaseby och Joelsson. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om det utsänds förslaget bifalles och finner att det bifalles. 
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Ordföranden frågar om yrkandena från Aaseby och Joelsson bifalles eller avslås och finner att 

de avslås. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande reservation: 

 

”I rapporten om ungas delaktighet till delaktighet och inflytanden redovisas uppdraget om hur 

man kan utveckla formerna för medborgardialog med unga i kommunen. I rapporten görs en 

historisk tillbakablick av hur arbetet med ungdomsinflytandet sett ut och kommer att se ut. 

Det är mycket förvånande att man i rapporten utelämnar en kvantitativ uppföljning av hur 

många elever som man arbetar med i tidigare processer och hur många man kommer nå med 

nya förslag.  

 

Vi såg också en brist att det inte det faktum att barnkonkventionen ska bli lag fanns med i 

underlaget. Det bör vara en bas att utgå från i allt framtida arbete med ungdomsdialog. Därför 

föreslog vi att komplettera både riktlinjer och handlingsplan med metoder för implementering 

av barnkonventionen. 

 

Ungdomsinflytande gymnasiet 

När den satsning på metoder som riktar sig mot de äldre eleverna så har de möjlighet att ingå i 

Ungdomsrådet och Kommunutvecklarna. Totalt kommer kan detta maximalt inkludera 20 

ungdomar - ungdomar som samtliga själva valt att engagera sig.  En brist är att metoderna 

som föreslås inte i tillräcklig utsträckning omfattar de elever som INTE själva väljer att enga-

gera sig. Det är ju den elevgruppen som måste mobiliseras för att vi ska bygga demokratin 

underifrån. En möjlighet väg vore en ökad samverkan med gymnasieskolorna. 

 

När det gäller Ungdomsparlamentet bör det framgå att metoden engagerade ca 100 gymnasie-

elever varje år. 50% av eleverna kom från Värmdö. Men oavsett om de var värmdöelever eller 

ej så gav Ungdomsparlamentet eleverna verktyg för demokratisk delaktighet och kunskap om 

hur demokratin fungerar. Motivet till nedläggning av Ungdomsparlamentet var att majoriteten 

av värmdöeleverna går i gymnasieskolor utanför kommunen är inte hållbart. Framförallt när 

metoden gav 50 värmdöungdomar möjlighet till delta i ungdomsdialogen varje år.  

 

För att förstärka den svaga länken till den äldre kategorin ungdomar föreslog socialdemokra-

terna att förvaltningen ges i uppdrag att utarbeta strategier och metoder för att inkludera gym-

nasieeleverna i medborgardialogen med unga.  

 

Det finns många intressanta tankar i förslag inför framtiden. Vi hoppas att den ungdomsinitie-

rade dialogen lyckas med att även fånga in de ungdomar som inte självklart kommer frivilligt. 

Annars finns en risk med att vi enbart frälser de redan frälsta. Vi efterlyser också att tydligare 

upplägg kring hur detta inflytande ska gå till samt hur mobilisering till dessa tillfällen ska se 

ut samt vilka krav på återkoppling från politiken det finns?  

 

För socialdemokraterna är en aktiv ungdomsdialog och ungdomsinflytande en mycket viktig 

del av vårt demokratiska bygge. Vi tror att man utöver dialog med de intresserade också 
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måste satsa på att nå ut till bredare grupper som har en högre tröskel för att engagera sig i de-

mokratiskt arbete. Där tror vi att skolan spelar en viktig roll för att ge verktygen för och kun-

skapen om delaktighet.” 

 

Filip Joelsson (MP) reserverar sig till förmån för eget yrkande. 

 

Ej tjänstgörande ersättaren Mats Skoglund antecknar till protokollet att han skulle ha biträtt 

yrkandet från Aaseby och Joelsson om han varit beslutande vid dagens sammanträde. 
 
Sändlista 

KF 

Författningssamling 

 

_______ 
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§ 243 

Diarienr: 2016KS/0626 

 

Uppföljning av övergång av bostadsförmedling i Värmdö 
kommun till Stockholms bostadsförmedling 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Rapporten om utvärdering av övergång av bostadsförmedling i Värmdö kommun till 

Stockholms Bostadsförmedling godkänns. 

2. Kommundirektören ges i uppdrag att förhandla om en förlängning av avtal med 

Stockholms Bostadsförmedling avseende Värmdökön utan bortre tidsgräns. 

3. Förvaltningen får i uppdrag att upprepa utvärderingen 2017 och 2018. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Statistiken från åren före övergången till Stockholms Bostadsförmedling är bristfällig. Dock 

tyder den statistik som finns på att övergången från Värmdö kommuns förmedling av Värmdö 

Bostäders lägenheter till förmedling av Stockholms Bostadsförmedling inte inneburit att färre 

värmdöbor erbjudits bostad åren efter övergången än tidigare år. Det är dock svårt att dra 

några helt säkra slutsatser om effekterna av övergången för värmdöbornas del. Avtalet med 

Stockholms Bostadsförmedling avseende Värmdökön föreslås förlängas så att konsekvenser-

na för bostadssökande värmdöbor kan studeras ytterligare. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse 2016-10-14 

 
Yrkanden 

Mikael Lindström (S), Filip Joelsson (MP) och Fredrik Sneibjerg (L) yrkar att andra besluts-

punkten ska formuleras: 

 

”Kommundirektören ges i uppdrag att förhandla om en förlängning av avtal med Stockholms 

Bostadsförmedling avseende Värmdökön utan bortre tidsgräns.” 

 

Filip Joelsson (MP) yrkar vidare att förvaltningen ska ges i uppdrag att upprepa utvärderingen 

även 2017 och 2018 och rapportera till kommunstyrelsen. 

 

Thorulf Empfevik (SD) yrkar att bostadsförmedlingen åter ska höra till Värmdö. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt det utsända förslaget med komplette-

ring av p. 2 enligt yrkandet från Lindström m.fl. och finner att kommunstyrelsen beslutar en-

ligt förslaget. 



Sida 20 av 40 

VÄRMDÖ KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsen 2016-12-01 
    

    

Justering:  Utdraget bestyrks: 

 

 

Ordföranden frågar om Joelssons yrkande bifalles eller avslås och finner att det bifalles. 

 

Ordföranden frågar om Empfeviks yrkande bifalles eller avslås och finner att det avslås. 

 
Sändlista 

KLG 

 

_______ 
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§ 244 

Diarienr: 2016KS/0313 

 

Återrapportering av medborgardialog - centrala Gustavsberg 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Ärendet återremitteras för att få korrekta fakta och historiebeskrivning i ärendet. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

På uppdrag av kommunstyrelsen har en medborgardialog genomförts om centrala Gustavs-

bergs utveckling med fokus på trafikfrågan. Medborgardialogen genomfördes i juni 2016 och 

bestod av ett dialogmöte samt en politisk hearing. På dialogmötet deltog 56 medborgare. På 

den politiska hearingen fanns alla partier representerade.  

Som underlag för dialogen låg resultatet från parallella uppdrag, där fyra arkitektkontor tagit 

fram gestaltningsförslag för centrala Gustavsberg, samt tidigare framtagna trafikutredningar.  

Medborgardialogen syftade till att ge medborgarna ökad möjlighet till delaktighet och infly-

tande över utvecklingen av centrala Gustavsberg, öka medborgarnas kunskap om utvecklings-

läget samt att ge kommunen ett ökat underlag för kommande beslut för området. 

Resultatet från medborgardialogen redovisas i två konsultrapporter, en för dialogmötet och en 

från hearingen. Sammanställningen från dialogmötet redogör för deltagarnas synpunkter på 

arkitektförslagen och på framtida trafiklösningar för området.  

Resultaten från dialog och hearing har på ett övergripande plan lyfts in i den handlingsplan för 

fortsatt arbete med utvecklingen av centrala Gustavsberg som godkänts av kommunstyrelsens 

planutskott i oktober 2016. Vidare kommer resultatet ligga till grund för kommande detaljpla-

nearbete inom respektive delområde. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse 2016-09-30 

 
Yrkanden 

Mikael Lindström (S), Monica Pettersson (M) och Filip Joelsson (MP) yrkar att ärendet åter-

remitteras för att få korrekta fakta och historiebeskrivning i ärendet. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om återremissyrkandet bifalles och finner att det bifalles. 
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Sändlista 

Sektor samhällsbyggnad 

Sektor administration 

 

_______ 
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§ 245 

Diarienr: 2016KS/0392 

 

Yttrande över samverkan mellan länets kommuner och 
lärosäten med vårdutbildningar på högskolenivå 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Yttrandet godkänns och modellen för samverkande antas. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Värmdö kommun har fått möjlighet att yttra sig över en modell för samverkan mellan kom-

munerna i Stockholms län och lärosäten med vårdutbildning på högskolenivå framtagen av 

Kommunförbundet i Stockholms Län (KSL) och Centrum för Klinisk utbildning (CKU).  

Samverkansmodellen är utformad så att den kan anpassas till lokala förutsättningar, önskemål 

och behov och omfattar både privata och kommunala verksamhetsformer. Mallen för samver-

kansavtal gör det möjligt för kommunerna att avgöra de exakta formerna för samverkan, antal 

studenter, vilka verksamheter som ska ingå och vilka utbildningar som är av intresse. Förslag 

till yttrande KSL föreslås godkännas och modellen för samverkan antas. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse 2016-10-27 

 
Sändlista 

KSL 

 

_______ 
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§ 246 

Diarienr: 2016KS/0408 

 

Yttrande över rekommendation om överenskommelsen 
Samverkan kring personer med missbruk/beroende 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Yttrandet godkänns och överenskommelsen antas. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Värmdö kommun har fått möjlighet att yttra sig över Samverkan kring personer med miss-

bruk/beroende - Överenskommelse mellan Stockholms läns landsting och kommuner i Stock-

holms län. Den föreslagna överenskommelsen är tydlig och omfattar konkreta åtaganden för 

kommunerna att säkerställa att skyldigheter avseende medborgare med missbruk/beroende 

uppfylls. En samlad överenskommelse rörande samtliga prioriterade målgrupper underlättar 

arbetet för kommunerna och samverkan mellan samtliga aktörer. Värmdö kommun föreslås 

godkänna yttrandet till Kommunförbundet Stockholms län (KSL) och anta överenskommel-

sen. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse 2016-10-27 

 
Sändlista 

KSL 

 

_______ 
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§ 247 

Diarienr: 2016KS/0581 

 

Yttrande över länsplan 2018-2029  
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Yttrandet godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

I december förväntas länsstyrelsen få regeringens direktiv om att upprätta ny länsplan för 

perioden 2018-2029. Kommunen har inför arbetet med länsplanen möjlighet att föreslå de för 

kommunen högst prioriterade åtgärderna i länet.  

 

De två högst prioriterade åtgärderna för kommunen som föreslås i yttrandet är en östlig för-

bindelse och en ny bussterminal vid Slussen. En östlig förbindelse och en ny bussterminal vid 

Slussen är även en angelägenhet för hela regionen. Kommunen anser att staten ska stå för 

finansieringen av en östlig förbindelse samt att det inte ska ske via brukaravgifter utan via 

trängselskatt. I yttrandet framhålls vidare att staten bör stå för 50 procent av finansieringen av 

bussterminalen i Katarinaberget. Ett antal andra åtgärder av olika dignitet föreslås i yttrandet 

liksom vikten av att staten genomför angelägna infrastrukturåtgärder i tid. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse 2016-10-18 

 
Yrkanden 

Filip Joelsson (MP) yrkar att stycket ”De två högst prioriterade …” stryks och ersätta med 

”Den enskilt högst prioriterade åtgärden i regionen för kommunen är en ny bussterminal vid 

Slussen.” Vidare yrkar Joelsson att raden ”Östlig förbindelse” stryks i bilaga 1. 

 

Fredrik Sneibjerg (L) yrkar bifall till det utsända förslaget och avslag på Joelssons yrkande. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt det utsända förslaget eller enligt yr-

kandet från Joelsson och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt det utsända förslaget. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Socialdemokraterna i Värmdö ställer sig bakom den prioriteringsordning som presenteras i 

yttranden rörande åtgärder i regionen. Både östlig förbindelse och säkrad finansiering av buss-
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terminalen i Slussen är förutsättningar för att Värmdö kommun ska kunna fortsätta växa och 

för medborgare i kommunen att arbetspendla vilket gynnar hela regionens tillväxt. 

 

Vikten av satsningar på kollektivtrafik, trimning av stombusslinjer och liknande kan inte un-

derstrykas nog i länsplanen.  

 

Däremot vill vi markera emot prioriteringsordningen i bilaga 1 för lokala projekt av stor bety-

delse för kommunens utveckling och regionens bebyggelseutveckling - statliga där det före-

slås en ny väg som åtgärd vid 274 Hemmesta (ÅVS Hemmesta 15KS/178). En ny väg är att 

gå händelserna långt i förväg då åtgärdsvalsstudien som det refereras till har ett antal andra 

förslag för att åstadkomma både fler bostäder och bättre infrastruktur som inte gör lika stora 

ingrepp i potentiellt skyddsvärd natur och rekreationsområden.” 

 

Filip Joelsson (MP) lämnar följande reservation: 

 

”Då regionen växer befolkningsmässigt så är det inte längre hållbart att majoriteten av de bo-

ende på Värmdö pendlar till Stockholm med bil. Med tanke på att en buss kan ersätta ca 90 

bilar i rusningstrafik, och med tanke på att samtliga resande från Värmdö måste passera mid-

jan från Björknäs till Ektorp även om en Östlig förbindelse byggs, så kan vi inte se att den 

infrastruktursatsningen skulle göra tillnärmelsevis lika stor skillnad för Värmdöborna som en 

rejäl kollektivtrafiksatsning skulle kunna göra. Med detta som bakgrund önskade vi förstärka 

skrivelsens tydlighet genom att stryka avsnittet om östlig förbindelse, och entydigt trycka på 

kollektivtrafikens betydelse för att lösa Värmdös utmaningar inom transportsektorn.” 

 

Ej tjänstgörande ersättaren Mats Skoglund (V) lämnar följande ersättaryttrande: 

 

”Vänsterpartiets två högst prioriterade åtgärder är bussterminalen vid Slussen och tunnelbana 

till Orminge. Med dessa båda kollektivtrafiksatsningar behövs inte Östlig förbindelse och en 

ny Skurubro. Med de senare två projekten ökar trafikproblemen i Värmdö. 

 

Vänsterpartiet understryker att Gustavsbergs trafikplats/Ingarökrysset med bussterminal vänt-

hall, taxistation och kommersiell service enligt Vänsterpartiets förslag är det överlägset bästa 

lösningen. Förslaget innebär snabba bussbyten möjlighet till fler destinationer i Stockholms-

regionen. Väg 274 Mölnvik – Hemmesta ska uppgraderas med kollektiva körfält. För Väns-

terpartiet är Genomfart Hemmesta genom Storskogen inte aktuell. När det gäller GC-vägar 

bör, utöver kommunens yttrande, tillfogas GC-väg utmed Lagnövägen mellan Skeviksvägen - 

Gamla Skärgårdsvägen.” 

 
Sändlista 

LST 
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§ 248 

Diarienr: 2016KS/0691 

 

Yttrande över järnvägsplan för tunnelbana till Nacka 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Yttrandet godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Arbetet med att planlägga för utbyggnaden av tunnelbanan till Nacka pågår. En järnvägsplan 

som omfattar tunnelbanans utformning har upprättats och sänts ut på samråd. För Värmdös 

del är det viktigt att Nacka centrum blir en bra bytespunkt för resande från östra Nacka och 

Värmdö. Den uppgång som tidigare funnits med i underlaget närmast busshållplatserna vid 

väg 222 mot Stockholm har tagits bort i samrådsförslaget. I yttrandet framhåller Värmdö att 

entrén måste läggas till inför granskningen för att underlätta bytet för pendlare. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse 2016-11-14 

 
Sändlista 

SLL 

 

_______ 
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§ 249 

Diarienr: 2016KS/0002 

 

Delgivningar  
 
 

 CESAM-protokoll 2016-11-17 och 2016-11-28 

 

_______ 
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§ 250 

Diarienr: 2016KS/0162 

 

Svar på motion (SD) om att utreda kommunens förebyggande 
arbete och dess åtgärdsplan för att förhindra smittspridning 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

Motionen avslås. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Thorulf Empfevik (SD) föreslår i en motion att lämplig nämnd utreder hur det förebyggande 

arbetet mot smittsamma sjukdomar fungerar i Värmdö kommun. Han föreslår även att det 

utreds hur kommunens åtgärdsplan vid sjukdomsutbrott och tillgången på vaccin ser ut.  

Vid utbrott av smittsam sjukdom i förskola, skola eller andra kommunala verksamheter är det, 

enligt smittskyddslagen, smittskyddsläkaren i landstinget som har ett samlat ansvar för smitt-

skyddsarbetet.  

Mot bakgrund av ansvarsfördelningen mellan landsting och kommun samt det arbete som 

elevhälsans medicinska insats (skolhälsovården) utför föreslås att motionen avslås. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse 2016-09-28 

 
Yrkanden 

Thorulf Empfevik (SD) yrkar bifall till motionen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om motionen bifalles eller avslås och finner att den avslås. 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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§ 251 

Diarienr: 2016KS/0177 

 

Svar på motion (MP) om kollektivtrafik 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

Motionen avslås. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Filip Joelsson m.fl. (MP) har i en motion lämnat fem yrkanden om kollektivtrafik. Motion-

ärerna vill att kommunen uppvaktar SL och Keolis för att få till stånd förhandling om turtäthet 

och nya busslinjer m.m. 

Kollektivtrafiken omfattas inte av den primärkommunala kompetensen. Dock samverkar 

kommunen med landstinget och deltar i de projekt som berör kollektivtrafikförsörjningen i 

Värmdö. I den mån kommunen har möjlighet att påverka turtäthet, sträckningar, nya linjer 

eller hållplatser nyttjas denna samverkan till att föra fram kommunens syn på kollektivtrafi-

ken.  

Samråd och dialog sker löpande med landstinget inom ramen för kommundialogen och trafik-

förändringsprocessen. Motionen föreslås därför avslås. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse 2016-10-20 

 
Yrkanden 

Filip Joelsson (MP) yrkar bifall till motionen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om motionen bifalles eller avslås och finner att den avslås. 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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§ 252 

Diarienr: 2016KS/0451 

 

Arrendeavtal - Södersunda 1:136 (Jerkers udde) 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

1. Arrendeavtalet med Runmarö Yacht Club förlängs med ytterligare tio år. 

2. Kommundirektören bemyndigas att företräda kommunen vid ändring eller tillägg till 

arrendeavtalet. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Runmarö Yacht Club (RYC) arrenderar sedan 2004 ett område på kommunens fastighet Sö-

dersunda 1:136 på Runmarö. Arrendeavtalet löper ut vid slutet av 2016 och RYC har därför 

begärt att få förlänga avtalet. I tjänsteskrivelse föreslås att avtalet förlängs med tio år. 

 

Kommunstyrelsen beslutade den 16 november att återremittera ärendet för en genom-

gång/belysning av förslaget till arrendeavgift. Förvaltningen har därefter lämnat en fördjupad 

redovisning av ärendet. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse 2016-09-19 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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§ 253 

Diarienr: 2016KS/0606 

 

Konkurrensutsättning av verksamheten på Gustavsgården 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

Driften av verksamheten på Gustavsgårdens särskilda boende för äldre ska konkurrensutsät-

tas. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Verksamheten på Gustavsgården har under flera år redovisat underskott. Det ackumulerade 

resultatet för åren 2011 – 2015 uppgår till -9,0 mnkr. 

 

Vård- och omsorgsnämnden och kommunstyrelsen har nu föreslagit att driften av verksam-

hetens på Gustavsgårdens särskilda boende för äldre ska konkurrensutsättas. Verksamheten 

ska upphandlas enligt LOU med samma grundläggande kvalitetskrav och utvärderingsmodell 

som vid den senaste konkurrensutsättningen av verksamhetsdriften vid Ljungs och Slottsova-

lens särskilda boenden. 

 

Kommunfullmäktige beslutade den 30 november 2016 att återremittera ärendet för en remiss 

till berörda pensionärsföreningar och en grundligare utredning av ärendet (minoritetsåterre-

miss). 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse till vård- och omsorgsnämnden 2016-10-25 

Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2016-11-09 

Vård- och omsorgsnämndens beslut 2016-11-15, § 93 

Kommunstyrelsens beslut 2016-11-16, § 221 

Kommunfullmäktiges beslut 2016-11-30, § 221 

 
Yrkanden 

Monica Pettersson yrkar att kommunstyrelsen ska föreslå kommunfullmäktige att driften av 

Gustavsgården ska konkurrensutsättas. 

 

Mikael Lindström (S), Filip Joelsson (MP) och Thorulf Empfevik (SD) yrkar i första hand att 

ärendet ska återremitteras för en återremiss till berörda pensionärsföreningar och en grundli-

gare utredning av ärendet. I andra hand yrkar de avslag på förslaget om konkurrensutsättning. 

 

Monica Pettersson (M) yrkar avslag på återremissyrkandet. 
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Beslutsgång 

Ordföranden frågar om återremissyrkandet bifalles eller avslås och finner att det avslås. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 

”Den som avslår återremissyrkandet röstar ja, den som biträder återremissyrkandet röstar nej.” 

 

Följande röstar ja: 

 

Thomas Jonsson (M), Camilla Lien (M), Allan Sooman (L), Fredrik Sneibjerg (L), Jan Dolk 

(KD), Lars Alenfalk (C), Monica Pettersson (M). 

 

Följande röstar nej: 

 

Sandro Wennberg (S), Karin Aaseby (S), Mikael Lindström (S), Karolina Krystek (S), Filip 

Joelsson (MP), Thorulf Empfevik (SD). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med sju ja-röster mot sex nej-röster enligt det utsända förslaget.  

 

Ordföranden frågar om förslaget om konkurrensutsättning bifalles eller avslås och finner att 

det bifalles. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 

”Den som biträder förslaget om konkurrensutsättning röstar ja, den som avslår förslaget röstar 

nej.” 

 

Följande röstar ja: 

 

Thomas Jonsson (M), Camilla Lien (M), Allan Sooman (L), Fredrik Sneibjerg (L), Jan Dolk 

(KD), Lars Alenfalk (C), Monica Pettersson (M). 

 

Följande röstar nej: 

 

Sandro Wennberg (S), Karin Aaseby (S), Mikael Lindström (S), Karolina Krystek (S), Filip 

Joelsson (MP) Thorulf Empfevik (SDD); 

 

Kommunstyrelsen beslutar med sju ja-röster mot sex nej-röster enligt det utsända förslaget.  

 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande reservation: 
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”På kommunstyrelsen 2016-12-01 behandlades frågan om att genomföra en konkurrensutsätt-

ning av Gustavsgården. Detta trots att det hade återremitterats till Vård och omsorgsnämnden 

på kommunfullmäktige bara dagen innan då det fanns stora brister i underlaget. Att den mode-

ratledda alliansen röstade igenom förslaget, trots dessa brister i både handlingar och demokra-

tisk beredning är djupt olyckligt. Socialdemokraterna är djupt kritiska till en privatisering av 

Gustavsgården av ett flertal anledningar:  

 

Ekonomin – verksamheten är underfinansierad men har trots det halverat sitt underskott 

 

Gustavsgården har under några år redovisat underskott. När det gäller årets prognosticerade 

underskott så beror det på saker som Gustavsgården inte har möjlighet att påverka. Den 

största minusposten hänför sig till det förhållandet att man inte får betalt för den högre kost-

nad som boende med demens medför utan endast för boende med somatisk diagnos. Detta 

gäller inte alla boende med demens men för den stora andelen av dessa som bor på platser 

avsedda för boende med somatisk diagnos. En annan opåverkbar kostnad man haft under året 

är kostnader för extravak, över en miljon kr. Denna kostnad ryms inte i den ersättning man 

får.  

 

Under samma sammanträde presenteras delårsredovisningen för tre kvartal, BUP 3. Vid en 

jämförelse med BUP3 för 2015 och BUP3 för 2016 framgår att Gustavsgården halverat sitt 

underskott på ett år. Detta visar på att boendet tar sitt uppdrag på stort allvar och att man varit 

framgångsrika i arbetet att få en budget i balans – det går åt rätt håll. 

 

Enligt vår mening kan man av ovannämnda förhållanden dra de slutsatserna att verksamheten, 

som så många andra i Värmdö kommun, är underfinansierade och att Gustavsgården gör allt 

för att under dessa svåra förhållanden få budgeten i balans. Det hedrar dem. Men den mode-

ratledda alliansen tog inte något intryck av detta. Man visar en total oförmåga att inse att 

kommunens verksamheter måste ha rimliga ekonomiska förutsättningar för att driva verksam-

heten och man tar inte heller någon hänsyn till det förbättrade resultatet. 

 

Styrande dokument – beslutet strider mot kommunens nuvarande policy 

 

Kommunen har ett antal styrande dokument, bland annat en stor mängd policyer. Ett poli-

cydokument har rubriken ”Policy för konkurrensprövning”. Av detta dokument framgår det 

att det för varje nämnd ska finnas ett konkurrensprogram. Ett sådant program ska minst bestå 

av, bland annat, ett ”klargörande av vilka av verksamheterna som är konkurrensutsatta och till 

vilken grad”.  

 

Avseende verksamheten särskilt boende avhandlas denna verksamhet i dokumentet ”Plan för 

alternativa driftsformer/konkurrensutsättning för finansieringsnämnden för äldreomsorg”. 

Detta är det senast tagna vad avser verksamheten särskilt boende och som fortfarande gäller. 

Av dokumentet framgår följande ”Det finns fyra särskilda boenden varav två (50 %) ska dri-

vas på entreprenad”. Vi kan alltså konstatera att tanken om att konkurrensutsätta Gustavsgår-

den redan på denna grund strider mot konkurrensplanen för särskilt boende då denna plan 
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uttryckligen stipulerar att två av Värmdös särskilda boenden ska drivas på entreprenad. Kon-

kurrensutsätter man även Gustavsgården kommer det att bryta mot planen. 

 

Av ovannämnda ”Policy för konkurrensprövning” framgår det dessutom att det inför varje 

konkurrensprövning ska upprättas en plan och vad denna ska innehålla. Planen ska, bland 

annat, innehålla en riskanalys. 

 

Den riskanalys som nu gjorts brister bland annat för att den inte innehåller riskanalys på såväl 

kort som lång sikt, och inte heller analys av risker för brukarna. Att en analys av riskerna för 

brukarna saknas är särskilt allvarligt då det är för dem boendet drivs och att det här är fråga 

om mycket sköra medborgare. 

 

Planen ska även innehålla ”kvalitetskrav och former för uppföljning av kvalitet på leveran-

ser”. Även sådan redovisning saknas. 

 

Nu aktuell tjänsteskrivelse lever alltså inte på något sätt upp till de krav som ställs inför en 

konkurrensprövning utan är mer att se som en retrospektiv betraktelse över Gustavsgårdens 

förhållanden. Även av detta skäl saknas förutsättningar att besluta om att Gustavsgården ska 

konkurrensutsättas. Att fatta långtgående beslut utan heltäckande underlag är en mycket 

olycklig hantering. 

 

Att en sådan plan kommer att finnas på plats för 2017 har ingen betydelse för de beslut som 

fattas i slutet av 2016. 

 

Brukarna – boende och pensionärsorganisationerna har klart uttryckt sitt motstånd 

 

På Värmdö finns det två stora organisationer som företräder pensionärer, nämligen SPF och 

PRO . Båda organisationerna har medlemmar på Gustavsgården. Såväl PRO som SPF har i 

skrivelser till kommunen förklarat att de inte stöder en konkurrensutsättning av Gustavsgår-

den. Det främsta skälet för deras ståndpunkt är att de anser att en sådan åtgärd begränsar val-

friheten vad gäller att välja mellan privat eller kommunalt drivet boende. Samma inställning 

har de deklarerat vid möte i kommunens pensionärsråd. SPF uttrycker sig väldigt väl i detta 

hänseende enligt följande 

 

”SPF Seniorerna Värmdö arbetar för en bra äldrepolitik i kommunen. Infly-

tande, valfrihet och livskvalitet är tre viktiga ledord. Två av kommunens fyra 

äldreboenden drivs redan i privat regi. En privatisering av Gustavsgården 

skulle därför innebära att äldres valfrihet av boende ytterligare begränsas, vil-

ket vi naturligtvis inte kan acceptera.” 

 

Vid senaste mötet i Pensionärsrådet uttryckte organisationerna även en stor förvåning över 

den avsaknad av tro på sin egen förmåga att driva kommunal verksamhet som kommunen 

visar genom förslaget att privatisera Gustavsgården. 
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Värt att notera är även det förhållandet att en namninsamling samlat mer än 1 200 namnun-

derskrifter och att en protestmarsch samlat cirka 200 deltagare, allt till stöd för att driften av 

Gustavsgården ska behållas i kommunal regi. Det är i dessa sammanhang en synnerligen stark 

och tydlig manifestation i hur folkviljan ser ut. Inte heller detta har majoriteten tagit någon 

hänsyn till. 

 

Kompetensen – de ledande tjänstemännen ger inte det stöd man kan förvänta sig 

 

I anslutning till pensionärsorganisationernas förvåning över kommunens låga tro på sig själv 

kan följande reflexioner göras: Värmdö kommun har en mycket stor central förvaltning vars 

uppgift bland annat är att stötta de olika verksamheter som kommunen driver. De högre tjäns-

tepersonerna, såsom kommundirektör och sektorschefer, har vid en jämförelse med andra 

kommuner en mycket hög lön. En hög lön kan vara motiverad, men då ska det även vara en 

leverans med hög kvalitet. När vi tittar på Gustavsgården så kan vi konstatera att den centrala 

förvaltningen inte levt upp till vad som kan förväntas av dem, de har misslyckats i sitt upp-

drag att stötta Gustavsgården i att få en budget i balans. Enligt vår mening väcker detta frågor 

om förvaltningen är bemannad och organiserad på det mest optimala sättet. Det bör den nya 

kommundirektören se över. 

 

Sammanfattning   

 

Det kan således konstateras 

 

● att majoriteten inte har någon förståelse för att kommunens verksamheter behöver få 

rimliga ekonomiska förhållanden att arbeta under 

● att majoriteten inte tar någon hänsyn till att underskottet orsakats av omständigheter 

Gustavsgården inte disponerar över 

● att majoriteten inte tar någon hänsyn till att Gustavsgården trots detta lyckats halvera 

underskottet sedan 2015 

● att majoriteten inte tar någon hänsyn till att en privatisering av Gustavsgården strider 

mot kommunens styrdokument  

● att majoriteten inte bryr sig om att underlaget för dagens beslut inte lever upp till vad 

ett sådant dokument ska innehålla 

●  att pensionärsorganisationernas åsikter fullständigt negligeras 

●  att man inte tar något intryck alls av massiva medborgerliga manifestationer. 

● att kommunens centrala förvaltning inte lever upp till sitt uppdrag att stötta 

verksamheterna 

 

Detta sammantaget är inte att leva upp till uppdraget att vara medborgarnas representanter och 

att arbeta för medborgarnas bästa. Här har Socialdemokraterna i Värmdö en helt annan in-

ställning till vårt uppdrag. Vi prioriterar en lyssnande och transparent attityd, och arbetar för 

bästa möjliga verksamhet för Värmdöborna. 
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Av ovan nämnda skäl yrkade vi i första hand på återremiss då handlingarna i vår mening inte 

gav en heltäckande bild av situationen. I andra hand yrkade vi på avslag till förslaget att kon-

kurrensutsätta driften av Gustavsgården.” 

 

Filip Joelsson (MP) lämnar följande reservation: 

 

”Miljöpartiet reserverar sig mot beslutet att konkurrensutsätta Gustavsgårdens äldreboende. 

Ärendet minoritetsåterremitterades i Kommunfullmäktige då vi efterfrågade ytterligare bered-

ning i Vård- och Omsorgsnämnden och att ärendet skulle remitteras till pensionärsorganisat-

ionerna som inte fått möjlighet att tycka till. Alliansen valde istället att frångå vårt önskemål 

om djupare beredning och skickade istället upp ärendet till Kommunfullmäktige utan ytterli-

gare beredning. Vi tycker att det är tråkigt att Alliansen inte respekterade vårt önskemål om 

att inhämta pensionärsorganisationernas synpunkter kring ett ärende som berör inte bara bo-

ende på Gustavsgården utan samtliga aktiva Värmdöseniorer som vistas på Gustavsgården i 

samband med Guldkanten och pensionärsorganisationers aktiviteter.  

Gustavsgårdens äldreboende har 101 platser och därmed nära hälften av Värmdös platser för 

särskilt boende. Gustavsgården ligger centralt i kommunen och är en viktig knutpunkt för de 

ideella pensionärsorganisationernas arbete. Vi menar att det därför är olämpligt att konkur-

rensutsätta verksamheten. Genomförs det återstår endast 41 platser i kommunens regi på 

Djuröhemmet och inga platser finns kvar centralt placerade i kommunen. Det är därför en 

kraftig begränsning av möjligheten att välja ett boende i kommunal regi för kommunens pens-

ionärer. Det medför också uppenbara problem för kommunen att kunna hantera situationer där 

platser med flexibla lösningar behövs. 

Det finns även en stor risk att det positiva samarbete som idag finns mellan Gustavsgården, 

Guldkanten och pensionärernas intresseorganisationer kommer att bli lidande då det inte finns 

en färdig plan för hur arbetet ska bedrivas om en privat aktör tar över driften. Vid en upp-

handling kommer det att ställas formella kvalitetskrav och allt ska kunna prissättas. De infor-

mella och kreativa initiativen kommer att försvåras. 

Att majoriteten nu vill konkurrensutsätta Gustavsgården beror till största delen på det stora 

underskott som verksamheten har. Problemen har funnits under en längre tid och består främst 

av brister i ledning och styrning av verksamheten med hög sjukskrivning som följd. Miljöpar-

tiet menar att det är ett kraftigt underbetyg till Värmdö kommun som arbetsgivare. Att kapitu-

lera och göra sig av med problemet genom konkurrensutsättning ter sig mycket ogenomtänkt i 

ett längre perspektiv. I stället menar vi att kommunen måste ta krafttag med målet att bli en 

bra arbetsgivare som kan ta fullt ansvar för sitt äldreomsorgsuppdrag.” 

 

Thorulf Empfevik (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

 

Ej tjänstgörande ersättare Mats Skoglund (V) lämnar följande ersättaryttrande: 
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”Jas skulle ha röstat för Miljöpartiets, Socialdemokraternas och Sverigedemokraternas ge-

mensamma yrkande om han varit beslutande vid dagens sammanträde. 

Samtliga boende på Gustavsgården har uttalat att de vill att Gustavsgården även fortsättnings-

vis drivs av Värmdö kommun. Cirka 80 anställda vill ha kvar Gustavsgården i kommunens 

regi. Övriga anställda har inte skrivit på namninsamlingslistan av rädsla för repressalier från 

en eventuell privat utförare. 1200 Värmdöbor har undertecknat ett upprop där de emotsätter 

sig konkurrensutsättning av Gustavsgården. Det finns problem på Gustavsgården vilka 

Värmdö kommun bör arbeta med att lösa i stället för att privatisera verksamheten. Allt annat 

är oansvarigt. Budgetunderskott till följd av flera års underfinansiering tas som intäkt för pri-

vatiseringen. Privat verksamhet med vinstuttag leder fel. För att göra vinst måste man spara in 

på personalen och försämra servicen till gamla människor. Vänsterpartiet tänker tvärt om. Det 

behövs fler kommunala äldreboenden, både trygghetsboenden och särskilda boenden och det 

måste bli lättare att få plats där.” 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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§ 254 

Diarienr: 2016KS/0696 

 

Förslag från S-gruppen om att ta fram ett förslag om 
användning av byggbonus 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Förslaget avslås. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

S-gruppen har i en skrivelse ”Ta fram förslag om användning av byggbonus föreslagit kom-

munstyrelsen besluta: 

 

 Ge kommundirektören i uppdrag att senast i januari 2017 återkomma till kommunsty-

relsen med förslag på hur byggbonusen ska användas av Värmdö kommun och att in-

satserna blir möjliga att följa upp i årsredovisningen. 

 
Handlingar i ärendet 

Skrivelse från S-gruppen 2016-12-01 

 
Yrkanden 

Mikael Lindström (S) yrkar bifall till förslaget. 

 

Fredrik Sneibjerg (L) yrkar avslag på förslaget. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om förslaget bifalles eller avslås och finner att det avslås. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande reservation: 

 

”Värmdö kommun får nästan 8 miljoner kronor av regeringen i byggbonus för att vi bygger 

nya bostäder. Pengarna är en viktig markering och hjälp till de kommuner som tar sitt bo-

stadsförsörjningsansvar på mer allvar än andra. Pengarna är tänkta att stötta dessa kommuner 

eftersom all inflyttning också innebär kostnader, även om det också innebär extra skatteintäk-

ter. 

 

 

Vi i socialdemokraterna skulle gärna se att pengarna fortsätter att användas för att stötta byg-

gandet av hyresrätter för unga, till exempel genom ökad planberedskap för att få fram ytterli-
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gare byggrätter eller aktiva markköp. Vi föreslog därför att ge kommundirektören i uppdrag 

att senast i januari 2017 återkomma till kommunstyrelsen med förslag på hur byggbonusen 

ska användas av Värmdö kommun och att insatserna blir möjliga att följa upp i årsredovis-

ningen. 

 

Vi anser att det är mycket viktigt vid alla former av statsbidrag att pengarna går dit de är av-

sedda samt att det är lätt att följa upp vad de användes till.” 

 

_______ 

 

 
 

 


